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پیشرفت ۴3 درصدی عملیات احداث واحد 
گاز زدایی شماره ۲ فولاد مباركه 

گامی دیگر برای تولید فولادهای خاص در کشور؛ 

پروژه احداث واحد گاززدايي شماره2 
فولاد مبارکــه )RH-TOP 2( با 
هدف توليد بيش از 1.2 ميليون تن 
فولاد خاص و افزايش ظرفيت کيفي 
محصول و توليــد ورق هاي کيفيت 
بالا و پرکاربرد در صنايع نفت و پتروشــيمي و ساير 

صنايع پيشرفته با 43 پيشرفت در حال اجراست. 
مدير اجراي پروژه هاي واحد فولادسازي فولاد مبارکه 
ضمن تأييد اين خبر گفت: اين پروژه مهم هم اکنون 
در محدوده مدول B واحد فولادسازي و ريخته گري 
مداوم تحت مديريت واحد توســعه فولادسازي و با 
همکاري واحد متالــوژي ثانويه به عنوان بهره بردار و 
ســاير واحدها از قبيل امور قراردادهاي خريد، واحد 
پشتيباني، بازرسي فني و تعميرات مرکزي و با استفاده 
از خدمات دستگاه نظارت شــرکت فني و مهندسي 

فولاد مبارکه در حال انجام است.
محمدحســين خرمي، هدف از اين پروژه را طراحي، 
 RH_TOP تأمين و نصب و راه اندازي ايستگاه دوم
به ظرفيت حداقل يک ميليون و 200 هزار تن در سال 
در راستاي افزايش کيفي محصول و توليد ورق هاي 
کيفيت بالا جهت استفاده در صنايع نفت و پتروشيمي 

و ساير صنايع پيشرفته اعلام  کرد.
وي با اشــاره به آثار اشــتغال زايي اجراي اين پروژه 
تصريح  کرد: علاوه بر افرادي که در جريان ســاخت 
تجهيزات و اجراي اين پروژه مشغول به کار بوده اند، 
با بهره برداري از آن به صورت مســتقيم براي 4 نفر 
کارشناس و 6 نفر تکنسين و ســرويس کار فرصت 

شغلي ايجاد مي شود.
در همين زمينــه، غلامرضا ابراهيمي، کارشــناس 

اجراي پروژه هاي فولادسازي، با بيان اينکه اين پروژه 
به صورت EPC تعريف گرديده است و در بخش هاي 
طراحي، خريد و اجرا ميزان پيشرفت پروژه تاکنون در 

مجموع بيش از 43 درصد است خاطرنشان  کرد:
وي عنوان  کرد: اين طرح مشــابه ايستگاه گاززدايي 
شــماره يک )RH1( داراي سيســتم هاي مختلف 
ازجمله ترانســفر مذاب، سيســتم مکش و ايستگاه 
تعميرات وِسِل و پري هيتر و... اســت؛ اما در برخي 
قسمت ها داراي تغييراتي به صورت ذيل است: الف( 
عملکرد مســتقل ايســتگاه 1 و 2؛ ب( به کارگيري 
Dry Mechanical Pump با ظرفيت مناسب 
به منظور توليــد خلأ در ايســتگاه 2؛ ج( به کارگيري 
سيستم شارژ مواد افزودني مستقل از ايستگاه RH1؛ 

د( به کارگيري سيستم هيدروليک مستقل از ايستگاه 
RH1؛ ه( به کارگيري سيستم کولينگ هيبريدي در 

راستاي صرفه جويي در مصرف آب.
 Steam بر اساس طرح دماگ تأمين خلأ از طريق
ejector پيش بيني شــده بــود و ايــن سيســتم 
بخار به صــورت مشــترک بايد به هر دو ايســتگاه 
سرويس مي داد. در اين پروژه قرار است سيستم خلأ 
ايستگاه شماره RH2 به صورت مستقل از سيستم خلأ 
 dry Mechanical pump موجود با استفاده از

طراحي، تأمين و نصب و راه اندازي گردد.
جهت اجراي پــروژه مذکور، شــرکت فولاد مبارکه 
در تاريخ 1401/03/10 اقدام به عقد قراردادهايي با 
کنسرسيومي شکل گرفته از شــرکت هاي حاضر در 

پروژه نمود که مجموع مــدت اجراي فعاليت 21 ماه 
تعريف شده اســت و تاريخ بهره برداري آن در اواسط 

سال آتي خواهد بود.
بنابر اظهارات اين کارشــناس اجــراي پروژه هاي 
فولادسازي، پروژه مذکور به نحوي تعريف شده است 
که علاوه برداشتن توانايي ها و ظرفيت هاي واحد قبلي 
)RH I( فنــاوري بــه روزي را در گاززدايي به روش 

RH در بردارد.
ابراهيمي با بيان اينکه انتقال دانش فني ســاخت و 
استفاده از ظرفيت هاي داخلي از ديگر نکات قابل توجه 
در اجراي اين پروژه اســت گفت: برخلاف سيستم 
RH1 که به صورت کاملًا خارجي ساخته شد در پروژه 
RH2 بيش از 70 درصد از تجهيزات با اســتفاده از 
توانمندي تأمين کنندگان و پيمانکاران داخلي صورت 

خواهد پذيرفت.
محمدحســين خرمي، مديــر اجــراي پروژه هاي 
فولادسازي فولاد مبارکه، در خاتمه ضمن قدرداني 
از تمامي عوامل و همکاراني که در اجراي اين پروژه 
نقش آفريني مي کنند، در تشريح وضعيت فعلي عمليات 
اجرايي اين پروژه گفت: عمليات احداث RH2 در حال 
حاضر در مرحله انتهايي اجراي فعاليت هاي سيويل 
و فونداسيون قســمت هاي مختلف پروژه قرار دارد 
و به زودي وارد مرحله نصــب تجهيزات مکانيکي و 
الکتريکي خواهد شد. ضمن اين که قطعات اصلي پروژه 
تأمين گرديده است و بخش قابل توجهي از تجهيزات 
که ساخت داخل هستند در قالب بيش از 100 پکيج در 
حال ساخت و تأمين است که اميدواريم با همکاري و 
همکاري فزاينده تر شاهد بهره برداري پروژه پيش از 

موعد مقرر باشيم.

اســتاندار اصفهان گفت: بافت هاي فرسوده شهرها 
اولويت نخســت در اجراي طرح هاي تأمين مسکن 
محسوب مي شود و احياي آنها، ملاک سنجش عملکرد 

شهرداران استان خواهد بود. 
سيدرضا مرتضوي افزود: احياي بافت هاي فرسوده در 
موضوع تأمين مسکن جزو اولويت هاست و به هر ميزان 
که بتوانيم از بافت فرسوده استفاده کنيم و در راستاي 
بازآفريني شــهري گام برداريم براي مردم سودآورتر 

است و دچار مشکلات بعدي نخواهيم شد.
وي تصريح کرد: پايان سال از شهرداراني که در حوزه 
نوسازي و بازآفريني شهري اقدامات مطلوبي انجام 
داده و عملکرد قابل قبولي داشته باشند، تقدير مي شود 
و ملاک سنجش عملکرد شهرداران نيز همين موضوع 

است.
  آمار متقاضیان ثبت نــام طرح جوانی 

جمعیت در شهر جدید بهارستان
استاندار اصفهان در باره تامين مسکن متقاضيان طرح 
جواني جمعيت نيز اظهار داشت: بر اساس آخرين آمار، 
تعداد متقاضيان ثبت نامي طرح جواني جمعيت با داشتن 
سه فرزند زير 20 سال در شــهر جديد بهارستان سه 
هزار و 550 نفر و تعداد متقاضيان حائز شرايط 2 هزار 

و 758 نفر است.
مرتضوي يادآور شد: تعداد متقاضيان ثبت نامي داراي 
چهار فرزند زير20 سال نيز براي شهر جديد بهارستان 
620 نفر است که از اين تعداد 504 متقاضي حائز شرايط 

شناخته شدند.
نماينده عالــي دولــت در اصفهان تصريــح کرد: 

دستگاه هاي مرتبط براي پيشرفت ساخت و ساز مسکن 
در استان بايد تسهيلگري و همکاري همه جانبه کنند و 
تأمين زمين براي مردم به هيچ عنوان نبايد با دلايلي 

مانند بورکراسي اداري معطل بماند.
  متقاضیان مســکن درگیر بورکراسی 

اداری نشوند
وي خاطرنشان کرد: مصوبات شوراي مسکن استان 
لازم الاجراست و انتظار مي رود بصورت ويژه در دستور 

کار دستگاه هاي اجرايي قرار بگيرد.
استاندار اصفهان تأکيد کرد: چالش هايي که درون استان 
با تعامل قابل رفع است نبايد به سطح ملي ارجاع يابد زيرا 
در اين صورت تنها زمان بسياري صرف مي شود و اين 

گذشت زمان نيز به ضرر مردم است.
مرتضوي افزود: رويکرد دولت سيزدهم، ساخت و تأمين 
مسکن است و شايسته نيست امري که مورد انتظار 
رهبر انقلاب و رياست جمهوري است با گرفتار شدن در 

بورکراسي اداري، زمين بماند.
وي با اشاره به مرکزگرايي امور مربوط به مسکن در 
تهران و تأخير در انجام اين کار در اصفهان گفت: لازم 
است بسرعت فهرست اختيارات ضروري قابل تفويض 
به استان، تهيه و به استانداري ارائه تا با تعامل با وزير راه و 

شهرسازي، اختيارات مورد نياز استان اخذ شود.
استاندار اصفهان اظهار داشــت: در تمام موارد طرح 
نهضت ملي مسکن مانند ميزان پيشرفت پروژه ها، 
آورده متقاضي و مواردي از اين قبيل بايد با شفافيت 
کامل عمل و ضمن اطلاع رساني صحيح، مسير ساخت 

و تحويل مسکن براي مخاطبان شفاف سازي شود.

عملکرد شهرداران اصفهان با احيای بافت های 
فرسوده سنجيده می شود

عمليات اجرايي پانزدهمين مرکز خدمات جامع ســلامت و پايگاه 
 اورژانس 115 شــهري در بلوار کارگر کاشان به همت خير سلامت 
حاج حســن خاک نجفي به ياد دخترمرحومه اش نســرين خاک 
آغاز شد.رئيس دانشــگاه علوم پزشکي کاشان گفت: اين مجموعه 
که ارائه دهنده خدمات ســلامت در دو بخش بهداشتي و درماني 

خواهد بود به متــراژ 1260 متر و زيربناي 800 متــر مربع با اعتبار 
 15 ميليارد تومــان در يک طبقه بــه همت خانواده خير ســاخته 

مي شود.
 کورش ســاکي افزود: زمين اين مرکز بــا ارزش 15 ميليارد تومان

 است.

در بلوار کارگر کاشان؛

گلنک زنی پانزدهمین مرکز خدمات جامع 
سلامت و پایگاه اورژانس ۱۱۵ شهری  

صنعت

بافت  فرسوده

معاون شهرسازي و معماري شهردار اصفهان گفت: از 
ابتداي سال جاري 2800 پروانه ساختماني صادر شده 
است که اين رقم 22 درصد نسبت به سال گذشته رشد 

داشته است.
وحيد مهدويان در حاشيه برنامه تلويزيوني »اصفهان 
من« اظهار کرد: اصفهان با بيش از هزار سال سابقه، 
تمدني ماندگار است که معاونت شهرسازي و معماري 
اقدامات خود را در راستاي حفظ استخوان بندي و صيانت 
از شهر اصفهان انجام مي دهد و در اين زمينه پيشرو و 
مطابق الگوي زيست شهري در چهارچوب شهرسازي، 
ضوابط و مقررات بافت تاريخي و توسعه حرکت مي کنيم.
وي در ارتباط با اينکه چگونه مي توان پيچيدگي ضوابط 
شهرسازي را کمتر و به رونق بافت تاريخي کمک کرد، 
افزود: ضوابط شهرسازي در اصفهان پيچيده نيست، بلکه 

ضوابط بسيار دقيق، هوشمندانه و در چهارچوب ضوابط 
بالادستي است؛ البته نبايد فراموش کرد که در شهري 

تاريخي زندگي مي کنيم.
معاون شهرسازي و معماري شهردار اصفهان تصريح 
کرد: بعضي ضوابط و قوانين 10 ســال گذشــته بايد 
تغيير پيدا  کند، اما اين مسئله به معناي بي ضابطه بودن 
نيست، بلکه منظور تنظيم و اصلاح بعضي قوانين به 
سمت تکنولوژي جديد و نياز شهر است، به نحوي که 
ســرمايه گذاري بدون تغيير در چهارچوب شهر ارتقا 

پيدا  کند.
مهدويان تاکيد کرد: نبايد فراموش کنيم که اصفهان يک 
شهر تاريخي است و شهري که هويت و تمدن چندصد 
ساله دارد، هر اقدامي را بايد در چهارچوب هويت و مبني بر 
ضوابط انجام دهد و اين مسئله با ضوابط ساير شهرهاي 

کشور که اين ملاحظات را ندارند، بسيار متفاوت است.
وي درباره صدور پروانه هاي ساختماني در شهر اصفهان 
گفت: از ابتداي ســال جاري 2800 پروانه ساختماني 
صادر شده است که اين رقم 22 درصد نسبت به سال 

گذشته رشد داشته است.
مهدويان در مورد علل صادر نشدن پروانه ساختماني 
بــراي بعضــي از ســاختمان هاي شــهر اصفهان 
بيان کرد: يکــي از دلايل اين موضــوع افزايش حق 
بيمه ســاختماني اســت و به طور معمول کســاني 
که درخواســت پروانه ساختماني داشــتند بايد بيمه 
پرداخت مي کردند تا پروانه صادر شود که با طرح اصلاح 
 قانون بيمه ساختماني بســياري از صدور پروانه ها به 

تأخير افتاد.
معاون شهرسازي و معماري شهردار اصفهان ادامه داد: 

افزايش قيمت در خدمات مهندسي و مراحل ساخت 
يکي از دلايل اين امر بود که با هماهنگي دستگاه هاي 
بالادستي درصدد رفع موانع هستيم تا بتوانيم مشکلات 
را رفع و شاهد رشــد بيشــتري در روند صدور پروانه 

ساختماني باشيم.
وي اضافه کرد: در حوزه بافت فرسوده نيز نسبت به سال 
گذشته 44 درصد رشد داشتيم که سياست گذاري هاي 
تشويق بر شهرسازي موجب رشد در بافت فرسوده شده 

است.
مهدويان در ارتباط با برنامه تلويزيوني اصفهان من گفت: 
رسانه پراهميت ترين کانال بين مردم و مسئولان است 
که به طور طبيعي برنامه تلويزيوني »اصفهان من« در 
جايگاه خود با ارتباط نزديک و چهره به چهره مي تواند 

در انتقال پيام مردم به مسئولان و برعکس مؤثر باشد.

شهر
از ابتدای سال جاری 2۸۰۰ پروانه ساختمانی صادر شده است ؛

افزایش 22 درصدی صدور پروانه ساختمانی در اصفهان

استان

بر اساس پژوهش های دانشگاه 
صنعتی و دانشگاه اصفهان؛

تدوین سند برنامه 
جامع كاهش آلودگی  

اصفهان

سـند برنامـه جامـع کاهـش آلودگـي هـواي 
اصفهـان تدوين شـد.

معـاون هماهنگي اسـتانداري اصفهـان گفت: 
ايـن سـند بـر اسـاس پژوهش هـاي دانشـگاه 
صنعتـي و دانشـگاه اصفهـان تدوين شـده و 
در مرحلـه تصويـب در شـوراي برنامه  ريـزي 

اسـتان اسـت.
مهـران زينليـان گفـت: امسـال، قـرارگاه ويژه 
مبـارزه بـا آلودگـي هـوا شـکل گرفـت کـه در 
قالـب آن، طرح هايـي مثـل انتقـال نيـروگاه 
شـهيد منتظري اصفهان بـه خارج از شـعاع 50 
کيلومتري شـهر و بهسـازي ذوب آهـن، توليد 
سـوخت هاي اسـتاندارد در پالايشـگاه در حـد 
يـورو 4، تجهيز هـزار اتوبوس برقـي و تعويض 

اتوبوس هـاي فرسـوده اجرا مي شـود.
آلـوده  آجرپـزي  واحـد   43 افـزود:  وي 
مهروموم شـدند تـا خـود را بـه روز  کننـد و 30 
کارگاه ريخته گري هم از اصفهان خارج شـدند.

مهران زينليـان گفـت: 60 مرکز معاينـه فني و 
14 مرکـز معاينه فنـيِ خودروهاي سـنگين در 

اصفهـان راه اندازي شـد.

خبر

آزادسازی 20 هکتار 
از اراضی زراعی 

شهرستان فلاورجان 

امسـال، 20 هکتار از اراضي زراعي شهرسـتان 
فلاورجان آزادسازي شـده اسـت.

مدير جهـاد کشـاورزي شهرسـتان فلاورجان 
گفـت: امسـال، بيـش از 160 مـورد از تغييـر 

کاربري هـا آزاد شـده اسـت.
حاتمـي بـا اشـاره بـه آزادسـازي 20 هکتـار از 
اراضـي زراعي و باغي اين شهرسـتان در سـال 
جـاري افـزود: هـر هکتـار زميـن کشـاورزي، 
غـذاي 15 تـا 20 نفـر را تأمين مي کنـد و در 
صورتـي که ايـن اراضـي تغييـر کاربـري يابد، 
در واقـع، غذاي مـورد نيـاز بخشـي از جمعيت 
کشـورمان توليـد نمي شـود و نيـاز بـه واردات 

پيدا مي شـود.

 مسدود شدن
 گردنه كلوسه در اثر 

بارش برف 
بارش برف گردنه کلوسه را مسدود کرد.

رييـس اداره راهـداري وحمـل و نقل جـاده اي 
شهرستان فريدونشـهر گفت: گردنه کلوسه که 
راه ارتباطي 8 روستاي وستگان، کلوسه، دورک، 
کاهگانک، کاهگان بالا، کاهـگان پايين، وزوه 
اسـت نيز با بيش از 30 سـانتي متر برف مسدود 

شـده است.
سـعيد محمـد خانـي افـزود: از 85 روسـتاي 
شهرستان فريدونشهر، راه ارتباطي 40 روستاي 

بخـش پشـتکوه موگويي مسـدود اسـت. 
رييس اداره هواشناسـي شهرستان فريدونشهر 
هـم بـا بيـان اينکـه از ابتـداي شـروع بـارش 
برف تاکنـون بيـش از 15 سـانتي متر بـرف در 
فريدونشـهر باريـده اسـت گفـت: در ارتفاعات 
شهرسـتان بيش از 20 سـانتي متربـرف باريده 

اسـت.

آلودگی هوا

رئيس شــوراي اســلامي شــهر 
اصفهان جزئيات موارد مطرح شده 
در جلسه اين هفته کميسيون تلفيق 
شوراي اســلامي اين  کلان شهر را 

تشريح کرد.
محمد نورصالحي با اشــاره به موارد مطرح شده در 
جلسه اين هفته کميسيون تلفيق شوراي اسلامي 
شهر اصفهان اظهار کرد: در مقطعي هستيم که طبق 
تقويم قانوني، شهرداري يکم بهمن لايحه بودجه را 
تقديم شورا کرد و به مرحله فرايند رسيدگي به بودجه 

توسط شورا رسيد.
وي افزود: علاوه بر تصويب بهاي عوارض و خدمات 
سال آينده در شوراي اسلامي شهر تا پانزدهم بهمن 

و انتشار عمومي آن، بودجه 1403 شهرداري نيز بايد 
تا پايان بهمن بررسي شود و مصوبه شورا را دريافت 
کرده باشد تا از ابتداي فروردين سال آينده در دستور 

کار قرار گيرد.
رئيس شوراي اسلامي شــهر اصفهان خاطرنشان 
کرد: در دوره پرکاري براي کميسيون هاي تخصصي، 
تلفيق و جلسه علني قرار داريم و اين محافل، محل 
طــرح مباحث مربوط بــه رديف هــاي درآمدي و 

هزينه اي بودجه است.
نورصالحي تاکيــد کرد: بودجه پيشــنهادي براي 
شهرداري و مؤسسات وابســته بدون ارقام تکراري 
براي سال آينده 32 هزار و 400 ميليارد تومان است 
که افزايش آن به دليل تورم قابل توجه است، چراکه 

تمام هزينه هاي جاري و عمراني رشد داشته است.
وي با بيــان اينکه يکــي از مشــخصات بودجه 
1403 شــهرداري اصفهان، نســبت 30 درصدي 
هزينه هاي جاري در مقابــل 70 درصد هزينه هاي 
عمراني اســت، اضافه کــرد: پروژه هــاي مهمي 
همچون مترو، رينگ چهــارم، مرکز همايش هاي 
بين المللــي، تأميــن اتوبوس، پروژه هــاي متعدد 
محله محور، بهبــود و ســاماندهي معابر، فضاي 
ســبز و خدمات شــهري و مجموعه اقداماتي که 
موجب ايجــاد شــهري سرســبز و داراي رفت و 
 آمــد روان مي شــود، در ايــن لايحــه پيش بيني

 شده است.
رئيس شوراي اسلامي شــهر اصفهان تاکيد کرد: 

ابتدا شــورا بودجه پيشــنهادي را بر اســاس آنچه 
که در ســال هاي اخير اتفاق افتاده است همچون 
درآمدهاي محقق شــده و با توجه بــه روند تحقق 
بودجه، ميزان رشــد آن و تورم طي روند پنج ســال 
اخير مقايســه مي کند تا در حد امکان اين برآوردها 

کارشناسي و دقيق باشد.
نورصالحي اضافه کرد: طي هفته هاي جاري و آينده 
جلسات مســتمر حدود 12 ساعته با موضوع بودجه 
1403 برگزار مي شــود و مديران شهري نيز حاضر 
هستند تا ارزيابي ها و استدلال هاي خود را مطرح  کنند 
و پس از آن در شوراي اسلامي شهر نيز مورد بحث و 
گفتگو قرار گيرد تا بتوانيم در مقطع زماني قانوني آن 

را مصوب کنيم.

رئیس شورای شهر اصفهان مطرح کرد؛

 تخصیص ۷۰ درصد بودجه برای عمران شهر

شورا

رئيــس اتحاديــه توليدکننــدگان 
و فروشــندگان مبل اصفهان با بيان 
اينکه هدف اصلي تداوم اين جشنواره 
اين است که جايگاه واقعي را به مبل 
اصفهان بازگردانيم، گفت: با راه اندازي 
جشنواره مبل رهنان نقطه اميدي در دل فعالان صنعت 
مبل اصفهان به وجود آمد و نشان مي دهد که امکان احياي 

اين صنعت در اصفهان وجود دارد.
سيدمجيد اعتصامي در افتتاحيه جشنواره بازار مبل رهنان 
اظهار کرد: شرايط اقتصادي بر چهره فعالان صنعت مبل 

نشسته و وضعيت نامناسبي را به وجود آورده است.
وي افزود: در نمايشــگاه بين المللي مبل که در آذر ماه 
برگزار شد، متوجه شديم که امکان احياي اين صنعت وجود 
دارد و به اين باور رسيديم ديدگاه فعالان اين صنعت تغيير 

يافته و نيازمند اين جشنواره هستند.
رئيس اتحاديه توليدکنندگان و فروشندگان مبل اصفهان 
با بيان اينکه صدور مجوز يک مسئوليت حقوقي سنگين 
را به همراه دارد، تاکيد کرد: حدود 100 نفر مجوز حضور در 
اين جشنواره دارند و مجوزهاي قانون صنفي براي آن ها 

صادر شده است.
اعتصامي با بيان اينکه هدف اصلي تداوم اين جشنواره 

است تا جايگاه واقعي را به مبل اصفهان بازگردانيم، گفت: 
با راه اندازي اين جشنواره نقطه اميدي در دل اصناف به 
وجود آمد و اميد است تا با کمک مسئولان اين جشنواره 

ادامه داشته باشد.
وي ادامه داد: عبارت صنعت مبل بايد به هنر صنعت مبل 
تبديل شود، زيرا صنعت مبل نماد تمام هنرها بوده و يک 

برند براي استان اصفهان است.
رئيس اتحاديه توليدکنندگان و فروشندگان مبل اصفهان 
خاطرنشان کرد: از دهه بيست در عرصه مبلمان فعال 
بوديم و در حال حاضر شاهد خلاقيت آن در هتل عباسي 
اصفهان هستيم، همچنين اميد است تا جايگاه هنر صنعت 

مبل اصفهان را در بالاترين درجه قرار دهيم.

رئیس اتحادیه تولیدکنندگان و فروشندگان مبل اصفهان:

امکان احیای صنعت مبل در اصفهان وجود دارد

صنعت مبل

مديرکل راه و شهرسازي اســتان اصفهان گفت: در 
جلسه ستاد بازآفريني پايدار شهري استان اصفهان 
وضعيت بافت فرســوده و اقدامات به عمل آمده در 
راستاي بازآفريني شهري شــهرضا و اصفهان مورد 

بررسي قرار گرفت. 
عليرضا قاري قرآن، مديرکل راه و شهرسازي استان 
اصفهان با اشــاره به برگزاري جلسه ستاد بازآفريني 
پايدار شهري استان اصفهان اظهار کرد: در اين جلسه 
به صورت ريزبينانه وضعيت بافت فرسوده و اقدامات 
به عمل آمده در راستاي بازآفريني شهري شهرضا و 

اصفهان مورد بررسي قرار گرفت.  
وي افزود: با توجه به گزارشــاتي که ارائه شد شهرضا 
داراي 365 هکتار بافت فرســوده و 156 هکتار بافت 
تاريخي است همچنين مســاحت حريم شهرضا 20 
هزار و 480 هکتار و مســاحت محدوده آن 2 هزار و 

601 هکتار است.  
قاري قرآن ادامه داد: 25 محله شهرضا در بافت فرسوده 
مصوب واقع شده، 3 محله در بافت با پيشينه روستايي، 
هفت محله در سکونتگاه هاي غيررسمي قرار دارند 
همچنين در حال حاضر هفت محلــه هدف داراي 

پروژه هاي اقدام مشترک مصوب هستند.  
مديرکل راه و شهرسازي اســتان اصفهان بيان کرد: 
دســتور کار دوم اين نشســت، ارائه طرح بازآفريني 
)برنامه جامع اقدام مشــترک( توســط شــهرداري 
اصفهان بود که مورد بررســي قرار گرفت و پيرامون 
 آن با در نظر گرفتن جوانــب مختلف تصميم گيري

 شد.  
وي در خصوص بخشــي از اقدامــات بعمل آمده در 
سکونتگاه هاي غير رسمي استان اصفهان عنوان کرد: 
برخي از اين اقدامات مي توان به بهســازي و روکش 
آسفالت معابر و تامين روشنايي محلات زينبيه، دارک، 
حصه شمالي و جنوبي و مشارکت در احداث ورزشگاه 

رستم در محله ارزنان اشاره کرد.  
قاري قرآن خاطرنشان کرد: در شهرضا احداث سالن 
ورزشي محله قشقايي، تخصيص 300 تن قير براي 
آسفالت معابر بافت ناکارآمد، تامين روشنايي 3 محله از 
ديگر اقداماتي است که در سکونتگاه هاي غيررسمي 
انجام شده همچنين در خميني شهر، نجف آباد، آران 
و بيدگل و سميرم هم اقداماتي به اين نحو انجام شده 

است.  

 365 هکتار بافت فرسوده شهرضا 
بازآفرینی می شود 

مديرعامل سازمان مديريت پسماند شهرداري اصفهان 
گفت: قرارداد ســرمايه گذاري با بخش خصوصي با 
ظرفيت روزانه 1800 تن بــراي مديريت حجم زياد 
پسماندهاي ساختماني منعقد و مراحل تحويل زمين 
به سرمايه گذار انجام  شده است و آغاز عمليات احداث و 

کلنگ زني پروژه بهمن سال جاري خواهد بود.
غلامرضا ســاکتي اظهار کرد: يکــي از معضلات و 
مشکلاتي که در کارخانه هاي پردازش پسماند وجود 

دارد، مديريت بخش شيرابه است.
وي افزود: در گذشته اين شيرابه ها درون حوضچه هاي 
تبخيري جمع آوري و از طريق تبخير مديريت مي شد 
که با احداث واحد تصفيه شيرابه، چرخه مديريت شيرابه 
کامل  شده و روزانه 20 متر مکعب از آن تبديل به آب قابل 
استفاده در حوزه هاي مختلف از جمله آب شست وشو 
در کارخانه پردازش پســماند و مديريت گرد و خاک 

نخاله هاي ساختماني خواهد  شد.
مديرعامل سازمان مديريت پسماند شهرداري اصفهان 
ادامه داد: در حوزه مديريت پسماندهاي ساختماني، چرخه 
مديريت پسماند بايد چرخه کاملي باشــد، از اين رو در 
مرحله نخست، مديريت حمل ونقل و انتقال نخاله هاي 

ساختماني از مبدا تا مقصد در دستور کار قرار گرفت.
ساکتي بيان کرد: بدين منظور با استفاده از سامانه مديريت 
حمل ونقل نخاله هاي ساختماني شرکت هيکو، امکان 
نظارت و پايش نخاله هاي ساختماني از مبدا توليد تا 
مقصد )سايت تخليه نخاله هاي ساختماني( سال گذشته 

راه اندازي  شده و به خوبي در حال اجرا است.
وي با بيان اينکه اين سامانه، امکان رصد تمام عمليات 
خاکبرداري، حفــاري، تخريب و انتقــال نخاله هاي 
ساختماني را براي ناظران سطح شــهر فراهم آورده 
و از تخليه نخاله هاي ســاختماني در اماکن غير مجاز 
جلوگيري مي کند، تصريح کرد: بدين منظور، افرادي که 
قصد انجام عمليات ساختماني دارند، با مراجعه به دفاتر 
کارگزاري مجوز لازم را دريافت مي کنند و بدين ترتيب 

حمل نخاله ها به طور کامل رصد مي شود.
ســاکتي ادامه داد: در حال حاضر روزانه حدود 3000 
تن پسماند ساختماني به سايت مجاز شهرداري واقع 
در گردنه زينل منتقل مي شــود که براي مديريت اين 
حجم عظيم، قرارداد سرمايه گذاري با بخش خصوصي 
با ظرفيت 1800 تن در روز منعقد  شــده است و هدف 
آن، بازيافت نخاله هاي ساختماني و خاک و تبديل آن 
به مصالح ســاختماني بازيافتي و خاک قابل استفاده 

خواهد بود.
وي گفت: در راستاي انجام اين قرارداد، در حال حاضر 
مراحل تحويل زمين به سرمايه گذار انجام  شده است 
و آغاز احداث پروژه و کلنگ زني آن در بهمن ســال 
جاري خواهد بود و انتظار مي رود تا پايان سال آينده اين 
پروژه بسيار مهم و زيست محيطي در شهر اصفهان به 

بهره برداري برسد.
ساکتي اظهار داشت: از ديگر اقدامات سازمان مديريت 
پسماند، احداث شهرک جمع آوري پسماند خشک براي 
ساماندهي انبارهاي غير مجاز در سطح شهر است که 
اين پروژه نيز با هدف تکميل چرخه مديريت پسماند در 

حال انجام است.
وي گفت: اميدواريم اين پروژه ها بتواند نويدبخش ارتقاي 
شرايط زيست محيطي در حوزه مديريت پسماند و توسعه 

پايدار در شهر اصفهان باشد.

مدیرعامل سازمان پسماند شهرداری اصفهان مطرح کرد

سرمایه گذاری برای مدیریت روزانه 1800 تن 
پسماند ساختمانی در اصفهان

خبـر

بافت  فرسوده


